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Augusztusban, a tanév megkezdése előtt Budapesten továbbképzésen vettem részt, ami a

környezettudatosságra való neveléshez nyújtott számomra jól használható kiegészítő ismereteket.

Október első hetében eljutott iskolánkba is a „Zöld járat” elnevezésű program. Az akció keretében

tanulóink energiatakarékossággal kapcsolatos látványos kísérleteket láthattak.

A szelektív hulladékgyűjtés továbbfejlesztése érdekében november végén kialakítottunk egy Zöld

szigetnek nevezett sarkot az aulában, ahol egyszerű tárolók várják a műanyag palackokat, alumínium

italos dobozokat és a műanyag kupakokat.

Szintén november hónapban tartottam újrafelhasználáson alapuló kreatív foglakozásokat a

hulladékcsökkentés jegyében, csatlakozva a Hulladékcsökkentési Héthez: műanyag kupakokat

felragasztásával közösen készítettünk egy színes fali dekorációt.

Január utolsó napjaiban jutott el hozzánk az a HOI által létrehozott vándorkiállítás, ami a „Fűts

okosan!”- címet viseli. A témájában tanulóink igen érintettek, hiszen többségük egyedi fűtésű

lakásban él. A megfelelő magyarázatokkal kiegészítve hasznos ismereteket kaphattak arról, hogy a

egészségünk és környezetünk védelme érdekében milyen szempontokat kell figyelembe venni a

tüzelőanyagok és berendezések kiválasztásakor és használatakor. Sikerült megszervezni, hogy a

három nap alatt minden osztály kapott lehetőséget a kiállítás megtekintésére, köszönöm a kollégák

közreműködését a lebonyolításban.

Február 21-én Sikoparija Lujza kolléganővel bázisintézményi bemutató foglalkozást tartottunk

Újramóka címmel. A foglalkozás témája a textil termelés környezeti károkozásával, textilhulladék

csökkentésének lehetőségeivel, az újrafelhasználás módjaival való megismerkedés, célja pedig a

tanulók téma iránti érzékenyítése volt.

Április hónapban rendeztük meg az Egészséghetet. Az idei programok sorában két külsős előadó által

szervezett foglalkozás is szerepelt. Az egyiket dietetikus szakemberek tartották és az egészséges

táplálkozásról szóló információk felfrissítése és kiegészítése volt a célja. A másikat az ÁNTSZ

munkatársai tartották a tanulóinkat széles körben érintő problémáról, az energiaitalok

fogyasztásának következményeiről. Pályázati lehetőségeinknek köszönhetően az egészséges ételek

kóstolásához bő választékot tudtunk kínálni. Szerepeltek még a programban kreatív foglalkozások is,

amik nagyon pozitív fogadtatásra találtak a tanulók körében.



A Környezetvédemi hetet is ebben az időszakban rendeztük meg, csatlakozva az országosan

meghirdetett Fenntarthatósági Hét rendezvényeihez. Az intézményi szinten kiírt plakátkészítési

verseny már nem bizonyult igazán sikeres programelemnek, ehelyett a jövőben frissebb, kreatívabb

ötlettel kell majd előállnunk. Jóval sikeresebbnek ítélhetjük meg az Ökopiknik rendezvényét. Ennek

keretében felnőttek és diákok közös munkával tették rendbe az iskolaudvar különböző területeit:

kertészeink irányítása mellett metszettünk, kapáltunk, gyomláltunk, ültettünk, kerítést festettünk.

Kellemesen töltöttük a délelőtt egy részét a szabadban, miközben jól látható pozitív változáson ment

át a környezetünk, így a tervezett célt elértnek minősíthetjük. A munkacsoport nevében innen is

köszönöm a kollégák közreműködését. Mivel az elvégzendő feladatok újraképződnek, tanulóink

munkára nevelése továbbra is kiemelt céljaink között szerepel, ezért a következő tanévben is

javaslom megvalósítani a rendezvényt.

Ökoiskolai ténykedésünk működő elemének tekinthetjük már a szelektív hulladékgyűjtés

megvalósulását. Az aulában elhelyezett hulladékgyűjtő edények rendszeresen megtelnek, és

gyarapszik a kupakok mennyisége is. A gyűjtéssel kapcsolatos rendszeres feladatokat Berecz György

kolléga vállalta magára, mindannyiunk nevében köszönöm egész éves munkáját.
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